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Protokół Nr XLVIII/48/2018 

z Sesji Rady Gminy z dnia 26 czerwca 2018 r. 

  

Ad.1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum  

 

 Sesja Rady Gminy Białaczów rozpoczęła się o godzinie 8:00 w Sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy w Białaczowie. Na wstępie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Białaczów 

Zdzisław Prusek witając wszystkich zaproszonych gości  –  lista obecności gości na sesji 

stanowi załącznik nr 1, następnie Przewodniczący powitał sołtysów   – lista obecności sołtysów 

stanowi załącznik Nr 2 do protokołu, oraz radnych - według listy obecności, która stanowi   

załącznik Nr 3 do protokołu.  Następnie na podstawie listy obecności Radnych stwierdzono, iż 

Rada Gminy Białaczów władna jest podejmowania decyzji. 

Ustawowy stan radnych – 15 

Obecnych radnych – 14 

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przed zatwierdzeniem porządku obrad Radny M. Franaszczyk – wnioskował o zdjęcie z 

porządku projektu uchwały Nr XLVIII/258/2018 w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie wymiany źródeł ciepła na obszarze Gminy Białaczów na lata 2018 

– 2019. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował, że zakończył się nabór wniosków na 

wymianę źródeł ciepła, obecnie trwają prace nad innym projektem w związku z powyższym 

nie jest zasadne podejmowanie uchwały w przedmiotowej sprawie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał   porządek obrad, z uwzględnieniem zmiany 

zaproponowanej przez Radnego: 

      1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2.  Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Gminy Białaczów 

4.  Informacja Wójta Gminy Białaczów z realizacji zadań inwestycyjnych w I – półroczu 2018 

roku. 

5.  Zapytania i Interpelacje Radnych. 

6. Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej z działalności placówek kulturalnych. 
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7. Informacja Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej dot. przeprowadzonej kontroli 

poniesionych przez Urząd Gminy kosztów na ochronę zdrowia za lata 2015 – 2017. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawach:   

- zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2017 rok, 

- udzielenia Wójtowi Gminy Białaczów absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 

2017 rok, 

- projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Białaczów,  

- dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat, stanowiących dochody budżetu Gminy 

Białaczów innym instrumentem płatniczym, 

- zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

- ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży i poza miejscem sprzedaży, 

- ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Białaczów, 

- zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2018 – 2029, 

9.   Zapytania i wolne wnioski. 

10.  Zamknięcie obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Białaczów. 

 

Powyższy porządek obrad bezwzględną większością głosów przez radnych został przyjęty. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Gminy Białaczów 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował że był wyłożony do wglądu protokół                          

z czterdziestej siódmej sesji, nikt w tym czasie nie wniósł żadnych zastrzeżeń i uwag w związku 

z czym zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia przedmiotowego protokołu. 

W wyniku głosowania: 

14 - Radnych opowiedziało się za przyjęciem protokołu, 

 

Ad. 4.  Informacja Wójta z realizacji zadań inwestycyjnych w I-półroczu 2018 r. 

 

  W punkcie tym głos zabrał Wójt Gminy Białaczów Jacek Reszelewski, który 
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poinformował  o następujących sprawach: 

- udrożniono rów na tzw. strudze w miejscowości Białaczów, 

- czyszczono rów pod wiaduktem kolejowym w miejscowości Skronina, 

- w miejscowościach Sobień, Petrykozy Miedzna Drew., Ossa naprawiano drogi, 

- został wykonany parking w Żelazowicach, 

- wykaszano traw w miejscowościach na terenie gminy Białaczów, 

- w Wąglanach na tzw. dołkach ustawiano ławki oraz stoliki, 

- w Sobieniu zamontowano furtkę i bramę wjazdową na plac przy świetlicy, 

- w miejscowości Sobień wykonano odprowadzenie odcinka sieci kanalizacyjnej ze świetlicy 

do zbiornika na nieczystości, 

- dokonano naprawy  oświetlenia w Miedznej Drew. Sobieniu, Parczowie i Parczówku, 

- w Białaczowie przy stadionie dokonano prawidłowego zamocowania furtki i bramy 

wjazdowej na stadion, 

- usuwano drobne usterki, czyszczono studnie kanalizacyjnej na sieci kanalizacji sanitarnej na 

terenie gminy Białaczów, 

- w miejscowości Radwan wykonywano prace porządkowe, 

- w Białaczowie zakończono prace związane z wymianą nawierzchni chodnika na ul. Polnej, 

- w Miedznej Drew. dokonano utwardzenia drogi, 

- przy Szkole Podstawowej w Białaczowie na budynku gospodarczym pokryto dach nową 

blachą, 

- w miejscowości Sędów wymieniono dwie pary drzwi wejściowych do świetlicy, 

- otrzymano z Urzędu Marszałkowskiego dotację na drogi w kwocie 154.300 zł., 

- wpłynęła dotacja z wykonania drogi w Parczowie w kwocie 364.871 zł., 

- otrzymaliśmy darowiznę na promocję gminy w kwocie 1.780 zł., 

- uzyskaliśmy dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i Turystyki na trzy strefy OSA w 

miejscowościach Sobień, Parczówek oraz Radwan wartość dofinansowania 63.200 zł.. Ogółem 

wartość projektu wynosi 126.498 zł. 

- ze środków Ministerstwa Edukacji Narodowej na zakup wyposażenia w tablice multimedialne, 

cztery Szkoły Podstawowe w ramach programu aktywna tablica otrzymały dofinansowanie w 

kwocie 56.000 zł. Wartość zadania 70.000 zł. 

- Ministerstwo Sprawiedliwości przeznaczyło środki dla jednostek OSP na zakup sprzętu do 

ratownictwa medycznego za kwotę 50.000 zł. 

- z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi Gmina otrzymała kwotę w wys. 14.000 zł. na zakup 

sprzętu strażackiego, 
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- trzy miejscowości z gminy Białaczów otrzymały z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi granty 

po 5.000 zł. (Żelazowice, Petrykozy i Parczówek), 

- złożono wniosek do Ministerstwa Edukacji Narodowej na zakup pomocy dydaktycznych dla 

Szkoły Podstawowej w Białaczowie wartość to ok. 25.000 zł., 

- złożono wniosek do Ministerstwa Edukacji Narodowej dla wszystkich Szkół z terenu Gminy 

Białaczów związany z 100 – rocznicą odzyskania przez Polskę Niepodległości wartość dotacji 

50.000 zł. a wartość całego projektu to blisko 70.000 zł. 

- do Urzędu Marszałkowskiego w ramach RPO, czyli wysoka jakość edukacji dla szkół z terenu 

Gminy wartość wniosku to 1.433.831 zł. a dofinansowanie to 1.333.184 zł., 

- trwa rozbudowa Szkoły Podstawowej w Miedznej Drewnianej o salę gimnastyczną, dokonano 

częściowych odbiorów i wypłacono 300 tyś zł. netto za wykonane prace, wykonany został 

projekt zamienny części sanitarnej, 

- dokonano odbioru końcowego studni i fragmentu sieci kanalizacyjnej w miejscowości 

Wąglany, 

- trwają prace odbiorowe oczyszczalni ścieków w Białaczowie, 

- przekazano teren pod budowę dróg gminnych firmie która wygrała przetarg, 

- w dniu wczorajszym zostali wyłonieni nowi Dyrektorzy Szkół z terenu Gminy Białaczów, 

konkurs na Dyrektora odbył się m.in. do placówki w Petrykozach Dyrektorem została Pani 

Beata Purgat, a do Szkoły Podstawowej w Białaczowie im. A. Mickiewicza  nowym 

Dyrektorem została Pani Anna Smolarczyk. 

 

  Ad. 5. Zapytania i Interpelacje Radnych 

 

Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek – złożył na ręce Sekretarza podziękowania za podjęte 

działania w kierunku naprawy drogi w Miedznej Drewnianej. 

Radna E. Lasota –  odczytała interpelację dotyczącą opłat aliacenckich, po czym za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady, Radna złożyła w/w pismo do Wójta Gminy - pismo 

stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

Następnie Radna E. Lasota – odczytała odpowiedź Sekretarza na złożoną przez nią interpelację 

w sprawie działań Gminy Białaczów w ramach Stowarzyszenia Samorządów Regionu 

Opoczyńskiego oraz poprawy jakości drogi dojazdowej do posesji prywatnych w miejscowości 

Zakrzów -  pismo stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

Radna stwierdziła, że nie zadowala ją odpowiedź w sprawie poprawy jakości drogi i prosiła o 

pilne podjęcie działań w tej sprawie. W sprawie pytania dot. kodeksu urbanistycznego Radna 
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otrzymała odpowiedź z Urzędu, że kodeks nie wejdzie w życie i z rozmów z Przewodniczącym 

Państwowej Komisji Urbanistycznej m.in. nt. zmiany studium i planu wynika, że w bieżącym 

roku nie przewiduje się  wejścia w życie kodeksu i procedury zmiany aktów prawa 

miejscowego odbywać się będą w oparciu o obowiązujące przepisy prawne. Stąd kolejne 

pytanie Radnej co mieszkańcy  mają zrobić w sprawie odrolnienia gruntów. 

Wójt J. Reszelewski – w odpowiedzi poprosił Radną o kontakt z pracownikami 

merytorycznymi, którzy udzielą szczegółowych odpowiedzi w powyższej sprawie. 

Radna E. Lasota – zapytała jaki będzie dokładny koszt siłowni zewnętrznej. Radna nadmieniła, 

że Sołectwo w Sobieniu na ten cel z funduszu przeznaczyło większość środków oprócz środków 

na kruszywo. 

Kierownik A. Kaźmierczyk – wyjaśniła, że wartość projektu to 126.498 zł. w tych kosztach 

uwzględnia się koszty wykonania projektu, natomiast jeżeli chodzi o udział poszczególnych 

miejscowości to stwierdziła, że Skarbnik będzie mieć szczegółowy opis tych wydatków. 

Wójt J. Reszelewski – w sprawie drogi w Zakrzowie, wyjaśnił że jeszcze w wakacje prace na 

tej drodze będą wykonane. 

Radna J. Pawłowska – zwróciła się z pytaniem do Radnej E. Lasoty o jakie opłaty adiacenckie 

w Skroninie wymienione w piśmie chodzi. 

Radna E. Lasota – część Skroniny jest skanalizowana a część nie. 

Radna A. Martyka – zwracając się do Wójta poinformował, że cieszy fakt, że zareagował na 

tzw. strugę, następnie zapytał o śmieci przy cmentarzu, Radny poruszył również temat kanału 

na ul. Parczowskiej wyjaśnił, że rozmawiał z Rejonem Dróg Powiatowych gdzie usłyszał że z 

powodu braku ludzi będą mieć problem z wykonaniem tego zadania. Radny zapytał czy w 

ramach prac interwencyjnych Gmina będzie mogła wykonać to zadanie. 

 Wójt J. Reszelewski – w sprawie wysypiska wyjaśnił, że ciężko jest tam żyć ale tylko 

mieszkańcy widzą kto wywozi odpady i powinni reagować i zgłaszać do Urzędu aby móc 

zaprzestać tym działaniom. W sprawie kanału na ul. Parczowskiej nie ma problemu, żeby to 

wykonali pracownicy Urzędu tylko ile jeszcze rzeczy Gmina będzie wykonywała za Powiat 

ponieważ z ich strony nie możemy spotkać się z podobnym działaniem, współpraca jest, ale nie 

do końca taka jaką by sobie życzono. 

Radna B. Wilk – zapytała czy wiadomo kiedy rozpoczną się prace przy budowie chodnika w 

Żelazowicach. 

Wójt J. Reszelewski – wszystko zależy kiedy Powiat zakupi materiał i go dostarczy. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował, że po przeglądzie placówek oświatowych 

przez Komisję Kultury był złożony wniosek do Urzędu Gminy m.in. dot. rozbiórki budynku 
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gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Miedznej Drewnianej oraz zapytał  jaki jest stan 

prawny  możliwości rozbiórkowych i czy uda się to wykonać w wakacje. Przewodniczący 

zapytał również na jakim etapie jest wsparcie działań sołeckich do zakupu części płotu przy 

Szkole. 

Kierownik A. Kaźmierczyk – wyjaśniła, że jest zgłoszona rozbiórka do Starostwa Powiatowego 

oraz jest pozytywna opinia Konserwatora Zabytków, prace rozbiórkowe są zaplanowane w 

okresie wakacyjnym. 

Radny A. Martyka – czy jest w gestii firmy wykonującej drogę podniesienie studzienek czy jest 

to w gestii Urzędu Gminy. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, że to zadanie będzie wykonywać Gmina i studzienki będą 

podniesione. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – odniósł się do słów Wójta, że firma ma zakres zadania i za 

niego odpowiada. 

Wójt J. Reszelewski – polecił zapoznanie się ze specyfikacją istotnych warunków zamówienia 

oraz oznajmił, że to  Gmina będzie podnosić studzienki z powodu obniżenia kosztów 

wykonania danej inwestycji. 

 

Ad. 6.  Informacja Dyrektora GBP w Białaczowie z działalności placówek kulturalnych 

 

W punkcie tym głos zabrała Pani I. Wiktorowicz – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Białaczowie, udzielając informacji z działalności bibliotek Gminy Białaczów - informacja 

stanowi  integralną cześć protokołu jako załącznik Nr 6. 

Dyrektor GBP I. Wiktorowicz - złożyła serdeczne podziękowania za współpracę i pomoc w 

przygotowaniu różnego rodzaju imprez organizowanych przez Bibliotekę. 

Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek – podziękował w imieniu Rady Gminy Dyrektor za 

przedstawienie zagadnień, którymi się zajmuje za współpracę z seniorami z młodzieżą z 

dziećmi oraz za wszelkie działania realizowane przez Bibliotekę. 

Radna B. Wilk – podziękowała za współpracę Dyrektor Biblioteki za to że aktywnie dba o 

rozwój czytelnictwa o życie kulturalne naszej gminy. Biblioteka jest najbardziej aktywną 

instytucja w naszej gminie. Radna poinformowała o koncercie z okazji Dnia Matki, który 

wywołał wiele wzruszeń i emocji za co serdecznie podziękowała. 

Radna E. Lasota – poinformowała, że biblioteka w Białaczowie jak i filia w Petrykozach tętni 

życiem. Jest to jedna z tych placówek, która świetnie się rozwija i promuje czytelnictwo co nie 

jest wcale łatwe. Złożyła podziękowania dla Dyrektor Biblioteki i współpracowników za 
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wszelkie działania promujące gminę, za umiejętność współpracy. Ma Pani szeroką ofertę dla 

dzieci jak również dla seniorów. Radna poprosiła o więcej spotkań z ciekawymi i mądrymi 

ludźmi. 

 

Ad. 7. Informacja Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej dot. przeprowadzonej kontroli 

poniesionych przez Urząd Gminy kosztów na ochronę zdrowia za lata 2015 – 2017. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej J. Pawłowska – przedstawiła informację dot. 

przeprowadzonej kontroli poniesionych przez Urząd Gminy kosztów na ochronę zdrowia za 

lata 2015 – 2017 - informacja stanowi  integralną cześć protokołu jako załącznik Nr 7. 

Radna E. Lasota – poinformowała, że ze strony Gminy na ochronę zdrowia jest to bardzo mało 

pieniędzy, dlatego bardzo cieszy że będzie realizowany program związany z osteoporozą takich 

programów powinno być więcej ponieważ społeczeństwo Białaczowskie jest bardzo 

schorowane. Na jednego mieszkańca Gmina Białaczów przeznaczyła w roku 2015 – 10 zł., w 

2016 – 14 zł., w 2017 – 12,42 zł. Radna pytała jaką pomoc Gmina udzieliła poradni 

przyszpitalnej, budynek nie jest remontowany przez wiele lat. Jeżeli chodzi o pomoc lekarską 

to jest to sprawa do dyskusji. Na ochronę zdrowia nie trzeba oszczędzać pieniędzy, jest 

możliwość zdobywania środków zewnętrznych na realizacje różnego rodzaju programów. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował,  że zwrócił się do decydentów aby Doktorowi 

Włodarskiemu udzielić pomocy w codziennej pracy w Ośrodku Zdrowia w Białaczowie, żeby 

skierować osobę do współpracy, będzie to możliwe w listopadzie, ponieważ Rząd w tym 

kierunku podjął działania, obecnie oczekuje na odpowiedź w tej sprawie. 

 

Po omówieniu powyższych tematów Przewodniczący zarządził 5 – minutową przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał 

 

- projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2017 rok 

Przewodnicząca K. Rewizyjnej J. Pawłowska – odczytała uchwałę Nr 1/2018 w sprawie opinii 

z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, podjętą na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w 

Białaczowie w dniu 29 maja 2018 r. – treść uchwały stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
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Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami większością głosów 

w/w projekt zaopiniowały pozytywnie. 

Skarbnik Gminy I. Wilk – odczytała Uchwałę  Nr   I/74/2018 Składu orzekającego RIO w Łodzi 

z dnia 14 maja 2018 r w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Białaczów z wykonania 

budżetu za 2017 - uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

Radna E. Lasota -  poinformowała, że co do formalnej strony sprawozdania nie ma zastrzeżeń 

ale jest jeszcze część merytoryczna która podlega ocenie Rady tj. celowość wydatkowania 

środków, gospodarność i z tego punktu widzenia zagłosuje przeciw. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. Obecnych radnych podczas głosowania – 14. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 9 - radnych 

przeciw głosowało 5 - radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

           UCHWAŁA Nr XLVIII/255/2018 

          RADY GMINY BIAŁACZÓW 

        z dnia 26.06.2018 

  w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2017 rok    

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 10 

 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białaczów absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2017 r. 

Przewodnicząca K. Rewizyjnej J. Pawłowska – poinformowała że na posiedzeniu  Komisji 

Rewizyjnej  w dniu 29 maja 2018 Komisja podjęła uchwałę Nr 2/2018 w sprawie absolutorium   

i wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy o udzielenie absolutorium dla Wójta  Gminy 

Białaczów. Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała  Uchwałę Nr  2/2018 

Komisji Rewizyjnej z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Białaczów oraz Uchwałę  Nr   I/96/2018 Składu orzekającego RIO w Łodzi z 

dnia 4 czerwca 2018 r w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białaczów o 
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udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Białaczów za 2017 rok – wymienione wyżej uchwały 

stanowią   załączniki  Nr 11 i Nr 12 do protokołu. 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami większością głosów 

w/w projekt zaopiniowały pozytywnie.  Radny mówił, że w wyniku zaniedbań, zaniechań bądź 

błędnie podejmowanych decyzji mieszkańcy Gminy Białaczów zostali narażeni na 

wielomilionowe straty np.: Brak inwestycji nad zalewem w Miedznej, przy koszcie 3 mln. i 

dofinansowaniu na poziomie 80%, mieszkańcy Gminy stracili ok. 2,4 mln. Brak 

dofinansowania na skanalizowanie Zakrzowa przy dofinansowaniu 2 mln zł. Które nie weszło 

na konto Gminy. Brak dofinansowania na skanalizowanie Skroniny i Sędowa, gdzie koszt 

skanalizowania to ponad 7 mln zł. Natomiast kwota dofinansowania o którą mogła się Gmina 

ubiegać to ponad 3,8 mln. Rezygnacja z dofinansowania na zagospodarowanie stawu w 

Białaczowie ponad 205 tys. zł. Nie wywiązanie się z opłaty adiacenckiej gdzie według wyliczeń 

Radnego Gmina mogła pozyskać kwotę między 400 – 500 tys. zł. Brak dofinansowania na drogi 

wewnętrzne, gdzie Wójt zapewniał powołując się na Posła że dofinansowanie będzie w 

najwyższym wymiarze procentowym czyli 80%, gdzie nakłady na drogi wyniosą 683 tys. zł. 

po zmianach a potencjalny koszt dofinansowania przy 80% dał by ok. 500 tys. zł. Radny 

powołał się na Gminę Żarnów, która otrzymała dofinansowanie na drogi w maksymalnej 

wysokości 80 %. Kontynuując swoją wypowiedź Radny mówił o braku złożenia wniosku na 

drogi dojazdowe do pól, gdzie Gmina Białaczów jako jedyna w Powiecie nie złożyła wniosku 

na ten cel i w związku z tym straciła ok. 150 tys. zł. Przy okazji naboru, który był uruchomiony 

w maju br. można było złożyć wniosek na drogę do Ossy, przy możliwości pozyskania 

dofinansowania do 80%, była to jedyna droga na którą można było pozyskać dofinansowanie 

ponieważ drogi na które Gmina składała wnioski nie spełniały kryteriów wymaganych przez 

ogłaszającego nabór. Skutkiem pośrednim, który uderzył w mieszkańców Gminy jest to że w 

poprzednich latach dołożyliśmy do dróg Powiatowych ok. 1 mln. zł. Gdyby doszło do 

porozumienia z Powiatem i inwestycja na drogach Powiatowych byłaby realizowana czy w 

Parczówku czy na drodze Sędów-Skronina przy inwestycji 4 mln zł. Powiat mógłby uzyskać 

dofinansowanie do 3,2 mln. zł. a wkład własny Gminy wyniósłby jedynie ok. 400 tys. zł. Jest 

to strata dla mieszkańców gminy ok. 3,6 mln. zł. Zakup lamp bez dofinansowania za kwotę 50 

tys. zł, jako Gmina biedna powinniśmy wnioskować o każde realne do pozyskania środki 

zewnętrzne. Podliczając inwestycje, które zostały zaprzepaszczone i te które mogły być 

realizowane w roku 2018 wychodzi kwota 6.680.000 zł. Jeśli chodzi o inwestycje Powiatowe 
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na terenie Gminy mogły być to inwestycje wkładu Powiatu w nasz teren 3,6 mln. zł. Razem 

wynik zaniedbań, zaniechań lub źle podjętych decyzji w 2018 roku to kwota 10.281.400 zł. W 

2017 roku jest to kwota 4,8 mln. zł. Razem na przestrzeni okresu półtorarocznego  daje to kwotę  

15.081.000 zł. Dochodzi do tego również podwyżka pensji Wójta co daje do dziś kwotę 20 tys. 

zł. Co razem wynosi 15.101.000 zł. Są też ujęte zaprzepaszczenia możliwości uzyskania 

dofinansowania dla osób prywatnych, przede wszystkim chodzi o program który był 

uruchomiony rok temu i wcześniej, chodzi o inwestycje w odnawialne źródła energii i 

możliwości pozyskania na ten cel ok. 400 tys. zł. Jedyne koszty po stronie Gminy to 

przygotowanie wniosku i rozliczenie oraz zabezpieczenie na pewien okres finansowania tego 

projektu. Analizując informację że proces naboru wniosków na odnawialne źródła energii 

został zamknięty, gdzie chętnych było 50 osób i średniej możliwości uzyskania dofinansowania 

na poziomie 6 tys. zł. dla jednego beneficjenta daje to kwotę 300 tys. zł. Radny poinformował, 

że do wyliczeń nie wziął pod uwagę brak uruchomienia Przedszkola na terenie Gminy dla dzieci 

najmłodszych co zaowocowało by tym, że więcej młodszych dzieci na przestrzeni lat  poszłoby 

do placówek oświatowych na terenie Gminy. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – odnosząc się do słów Radnego M. Franaszczyka stwierdził 

że wypowiedź ta była przebarwiona. 

Wójt J. Reszelewski – odnosząc się do wypowiedzi Radnego M. Franaszczyka stwierdził że 

jest to szczyt populizmu i demagogii. Inwestycje wymienione przez Radnego wynoszą ok. 30 

mln zł. to cały budżet Gminy Białaczów musiałby wynosić ponad 50 mln. zł. Jeszcze raz Wójt 

podkreślił że jest to demagogia i populizm, nijak się to ma do rzeczywistości. Każde zadanie 

musi zostać zapisane w budżecie, jedynie na takie inwestycje może sobie pozwolić Gmina 

Kleszczów nie Gmina Białaczów. W sprawie braku dofinansowania na drogi Wójt  

poinformował o spotkaniu w Białaczowie z Posłem i osobami z Powiatu oraz że mówił że 

prawdopodobnie Gmina otrzyma środki. W sprawie opłaty adiacenckiej było to wyjaśnione nie 

jednokrotnie, pracownik który się tym zajmował nie jest już pracownikiem Urzędu Gminy 

przez wiele lat nie wykonywał należycie swojej pracy. W sprawie stawu Wójt mówił, że jego 

modernizacja nie mogłaby dojść do skutku gdyż jak się okazało pewne dokumenty nie 

dotyczyły tego zakresu, mieszkańcy też mieli inne zdanie w tej kwestii dzięki czemu możemy 

wykonać 4,5 km nowych nawierzchni dróg na terenie Gminy – sześć odcinków dróg. W sprawie 

kanalizacji Sędów – Skronina – nie my oceniamy wnioski Wójt zaznaczył że w tej sprawie 

żałuje że nie poszliśmy do Sądu. W sprawie kanalizacji w Zakrzowie Wójt poinformował, że 

pewnych rzeczy nie da się przeskoczyć z tego tytułu że Zakrzów nie należy do żadnej 
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aglomeracji, na to zadanie można było się ubiegać o środki  z PROW, niestety w punktacji 

przepadliśmy. W sprawie zalewu Wójt mówił, że ważniejszym było ubiegać się o środki na 

zadanie dotyczące skanalizowania Skroniny i Sędowa bo to było bardziej istotne niż zalew, nikt 

wówczas nie mógł wiedzieć że nie otrzymamy dofinansowania ze względu na trzy działki, które 

w ocenie Urzędu Marszałkowskiego nie powinny być wykonywane metodą odwiertu 

sterowanego Wójt powołał się na Rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów. W sprawie drogi w 

Sędowie, póki co ma być robiony projekt pod warunkiem że Rada dzisiaj przyzna środki, Wójt 

mówił że nie wyrazi zgody wykonania tej drogi metodą gospodarczą ponieważ ta droga musi 

być gruntownie przebudowana ze względu na słabe podłoże. W sprawie dróg dojazdowych do 

pól Wójt poinformował że nie był złożony wniosek bo km. takiej drogi wynosiłby ok. 500-550 

tys. zł., natomiast my za kwotę 650 tys. zł. zrobimy 4,5 km remontów dróg i dlatego nie 

składaliśmy wniosku na to zadanie. W sprawie odnawialnych źródeł energii stwierdził, że 

Gmina nie ubiegała się o te środki ponieważ składany był wniosek na kanalizację. Każde jedno 

zadanie inwestycyjne musi się znaleźć w budżecie Gminy a dopiero później podczas realizacji 

inwestycji Gmina otrzymuje dofinansowanie zwrotne. W sprawie drogi do Ossy Wójt 

podkreślił że koszt tej drogi nie wynosi 2 mln zł tylko ok. 4 mln. W sprawie drogi powiatowej 

Skronina – Sędów Wójt zaznaczył że nie jest to nasza droga i to Przedstawiciele z Powiatu 

będąc na tej drodze stwierdzili, że ich w tym roku nie stać na wykonanie tego odcinka drogi, 

my nie mogliśmy złożyć wniosku na ta drogę bo nie jesteśmy jej właścicielem. W sprawie 

wniosku na wymianę źródeł ciepła nie było podjętej stosownej uchwały i na jednej z Komisji 

Rady, Radni podjęli decyzje że nie składamy wniosku bez uchwały. Wójt mówił o 

wykonywaniu prac w małych miejscowościach, które przez wiele lat były zapomniane 

stwierdzając, że nie jesteśmy Gminą Kleszczów i wszystkich spraw nie zrealizujemy od razu. 

Poprzednie władze widziały inne cele i realizowały inne zadania a teraz trzeba pomóc bardziej 

tym miejscowościom, które były zaniedbane. Zwracając się do Radnego M. Franaszczyka 

stwierdził, że przez trzy lata zgadzali się w sprawach Gminy a teraz to się zmieniło. W ostatniej 

kadencji każda miejscowość coś od Gminy otrzymała powołał się m.in. na miejscowości 

Białaczów i Sędów. 

Radny W. Świtkowski – wspomniał o drodze w Radwanie. 

Wójt J. Reszelewski – stwierdził, że sam Radny podnosił rękę, żeby przekazać drogę dla 

Powiatu, podkreślił również, żeby nie winić Jego lub pracowników Urzędu za niezrealizowanie 

zadania w miejscowościach, ponieważ mogą o tym nie wiedzieć, jest od tego Radny, który 

powinien przekazywać informacje do Gminy. Wójt mówił o wykonanych drogach, parkingach, 
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że systematyczna praca powoduje, że tych małych zadań do wykonania jest coraz mniej. W 

sprawie oświetlenia ulicznego wydatkowano kwotę 50 tys. zł., gdzie oszczędności są na 

poziomie 70-80% w ciągu pół roku, nikt nie liczył ile zaoszczędziliśmy za wymianę spalonych 

żarówek, wynajęcie zwyżki lub ile czasu poświęcili pracownicy którzy interweniowali w 

sprawie oświetlenia,. Do tej pory nie było naboru wniosków na wymianę oświetlenia. Gmina 

ubiega się o środki zewnętrzne, tylko nie wszystkie wnioski są oceniane pozytywne. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – stwierdził, że Rząd PIS podjął jedyną możliwą decyzję 

dofinansowania w 80% do dróg, to była dla Gminy Białaczów jedyna szansa żeby z tej dotacji 

skorzystać,  pracownik merytoryczny mówił że te wnioski nie maja prawa przejść ponieważ 

nie spełniają warunków formalno-prawnych i drogi na które składamy wnioski nie mają 

odpowiednich parametrów. Przewodniczący mówił, że na Komisji  był świadkiem jak Wójt 

polecił wykonanie wniosku na sześć dróg. Przewodniczący stwierdził, że żałuje że Wójt w 

stosunku do Posła tak się odnosi, ponieważ Poseł pomaga i na Powiat Opoczyński udało się 

ściągnąć wiele środków. Nie mogliśmy otrzymać dofinansowania do dróg ponieważ nie 

spełnialiśmy podstawowych warunków i pracownik merytoryczny to mówił, więc po co mamy 

się oszukiwać. Gmina zaangażowała sporo środków we współpracę z Powiatem, Wójt mówił 

że nie stać nas na dofinansowanie dróg Powiatowych, środki jakie Gmina by zaangażowała do 

drogi powiatowej Opoczno – Końskie to 400 tys. do jednego lub drugiego odcinka. 

Przewodniczący mówił, że rozumie że to zadanie Powiatu tylko jakie działania Wójt podjął w 

tej kwestii, nikt z Radnych nie byłby przeciwny tej kwocie żeby zrobić drogę Sędów – Skronina 

czy drogę w Parczówku.  

Wójt J. Reszelewski – pytał Przewodniczącego w którym zdaniu powiedział, że Poseł nam nie 

pomaga – pomaga i to bardzo, świadczy o tym pomoc w uzyskaniu środków na budowa sali 

gimnastycznej w Miedznej Drewnianej. Natomiast w momencie składania wniosków w ocenie 

osób różnych miało być super, niestety ocena merytoryczna spowodowała to, a projekty były 

wykonane w takim a nie innym wydaniu, na wykonanie innych projektów zabrakło by czasu. 

W momencie wykonywania projektu nie było mowy ze będą takie zalecenia, zlecono to co na 

tamten czas miało być zrobione czyli modernizacja nawierzchni bez kopania rowów czy 

wykonania chodników. Wójt poinformował ponownie, że Poseł dla Gminy robi bardzo dużo i 

współpraca z Powiatem jest na dobrym poziomie. 

Radna E. Lasota – poinformowała, że z tego że Gmina jest nie zamożna także można czerpać 

profity, bardzo wiele projektów jest adresowanych do Gmin ubogich. Bardzo żałuje że nie 

wystąpiłam na początku działalności Wójta z wnioskiem o przygotowanie programu 
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ukierunkowującego działanie, bo wiadomo by było czego się trzymać. Budżet 2017 jest 

budżetem straconych możliwości, jest deficyt jest zadłużenie. Czy nastąpił rozwój 

inwestycyjny Gminy w ostatnich latach, czy skala dotacji ze środków zewnętrznych zwiększyła 

się. Nie ma widoków w Gminie na większe wpływy z podatków, nie pojawiają się inwestorzy. 

Koszty utrzymania Gminy i Urzędu rosną. Lata 2018, 2019  – to ostatnie lata gdzie można 

ubiegać się o środki z UE, prognozuje się  że będzie można skorzystać z dotacji z Urzędu 

Marszałkowskiego na jedną drogę dojazdową rocznie. W Gminie jest znikome składanie 

wniosków o fundusze unijne. Z RPO było zero wniosków w zakresie różnych działań np. 

zrezygnowano ze środków na turystykę, nie podpisano umowy z WZMiUW w Łodzi na 

zagospodarowanie brzegu zalewu, natomiast Gmina Żarnów taką możliwość 

zagospodarowania terenu otrzymała. Radna powołując się m.in. na Gminę Mniszków zapytała 

dlaczego nie składa się wniosków na fotowoltaikę jednocześnie informując że w Gminie z  

projektu skorzystało niewiele gospodarstw i były to m.in. takie osoby, które byłoby stać na 

założenie tych urządzeń. Żarnów i Paradyż wspólnie realizują projekt dotyczący odnawialnych 

źródeł energii, gdzie wspólne działanie zwiększyłoby szanse na pozyskiwanie większych 

dotacji. Radna stwierdziła, że żałuje że nie doszło do zorganizowania sesji wspólnej z 

Żarnowem, bo wielu rzeczy można by było się nauczyć od tamtego Wójta i Radnych. Porażka 

wniosku na budowę sieci kanalizacyjnej Sędów-Skronina z RPO. Porażka wniosku z PROW 

na budowę sieci kanalizacyjnej w Zakrzowie gdzie Wójt oświadczał, że nie będzie składał 

odwołania bo czeka Pan na resztówki. W 2017 roku Paradyż otrzymał dotacje na baterie 

fotowoltaiczne, wszystkie tego typu sprawy są publicznie ogłaszane przez Gminy m.in. 

Drzewicę. Nie wybudowano ani metra kanalizacji, jeśli się nie udało to można było złożyć 

wnioski na przydomowe oczyszczalnie. Radna mówiła o możliwości pozyskania z PROW w 

2017 r. środków na budowę m.in. oczyszczalni przydomowych wraz z infrastrukturą. Nie 

złożono wniosku na doposażenie gabinetów pielęgniarskich w szkołach, w Mniszkowie są dwa 

dobrze wyposażone gabinety. Gmina wydaje środki na lampy oświetlenia drogowego nie 

czekając na opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej, który umożliwiał by pozyskanie 

środków z zewnątrz Sławno na ten cel uzyskało 5 mln. zł.  przy koszcie całej inwestycji  8 mln 

zł. Porażka  wniosku do Wojewody na wsparcie lokalnych dróg w ramach rządowego programu. 

W ramach programu do Urzędu Marszałkowskiego nie złożono wniosku na drogi dojazdowe 

do gruntów rolnych, natomiast Żarnów dostał prawie 1,5 mln. zł. Z PROW były środki na 

świetlice wiejskie, gdzie nie złożono wniosku a można było otrzymać 500 tys. zł. Radna pytała 

o środki na usuwanie azbestu. Wielkie opóźnienie realizacji inwestycji także tych z Funduszy 

Sołeckich, gdyby nie Fundusze Sołeckie to nie miał by Wójt listy przedsięwzięć, dzięki 
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funduszom coś się dzieje w każdej wsi. Radna mówiła o przeciągających się procedurach 

przetargowych na oczyszczalnię i o kosztach sądowych z tego tytułu. W latach 2007 – 2011 na 

inwestycje przeznaczono 4,5 mln. zł. ale już w kadencji 2011 – 2014 było 24 mln. zł. 37 zadań 

inwestycyjnych m.in. z tego prawie 13 mln. zł. - na budowę sieci kanalizacyjnej, czy 5 mln. zł. 

- na świetlice. Radna pytała o środki z LGD oraz co jest podłożem tego, że składane wnioski 

przepadają a siła fachowa jest odpowiednia, być może nie dobra jest nowa struktura 

organizacyjna Urzędu. Podsumowując Radna stwierdziła, że  wiele podejmowanych działań 

jest nie skutecznych i m.in. dlatego będzie przeciwko udzieleniu absolutorium dla Wójta Gminy. 

Wójt J. Reszelewski – odniósł się do oceny wniosków na kanalizacje, cztery razy był zmieniany 

termin naboru wniosków, zmieniono również sposób naboru i sposób finansowania to nie 

Gmina ustala zasady.  W sprawie kanalizacji sanitarnej został wykonany odcinek kilku metrów 

związany z wykonaniem studni. Wójt mówił że sukcesywnie realizuje zadania zgodnie ze 

swoim programem wyborczym, który był przedstawiony 4 lata temu. Prosił Radną o odpowiedź 

na jedno pytanie czy kiedykolwiek w historii naszej Gminy nie było deficytu budżetowego. 

Jeżeli chodzi o działalność gospodarczą na terenie Gminy to udało się namówić jednego z 

Przedsiębiorców, żeby przeniósł swoją firmę na teren naszej Gminy, inny Przedsiębiorca buduje 

na naszym terenie zakład produkcyjno-usługowy. Wójt mówił, że prosił wielokrotnie Radę, 

żeby przygotowała projekt uchwały aby stworzyć preferencyjne warunki dla Przedsiębiorców 

bo Rada ma taką możliwość jak również mieszkańcy. Do Urzędu Marszałkowskiego można 

złożyć tylko wniosek na jedną drogę dojazdową do pól nic w tej kwestii się nie zmienia nadal 

będzie możliwość złożenia tylko jednego wniosku. W sprawie terenu wokół zalewu Wójt 

wyjaśnił że Gmina Żarnów na swoim terenie uzyskała prawo do dysponowania gruntem nie na 

terenie części należącym do Gminy Białaczów. W sprawie fotowoltaiki gdzie poruszane to było 

niejednokrotnie w momencie kiedy Gmina ubiegała się o środki nikt nie wiedział co to są 

instalacje prosumenckie, było jedynie pięć dni na zebranie chętnych, na napisanie i złożenie 

wniosku. W sprawie wspólnej Sesji Wójt poinformował że wyraził swoja opinię że jego 

zdaniem na koniec kadencji jest za późno na nawiązywanie współpracy oraz jeżeli Radni 

zdecydują że taka sesja ma się odbyć to nie widzi przeciwskazań. W sprawie gabinetów 

pielęgniarskich Wójt wyjaśnił że trzeba mieć pomieszczenia w Szkołach żeby móc tworzyć 

gabinety, był zbyt krótki czas na przeprowadzenie postepowania a tym bardziej żeby 

wygospodarować pomieszczenie na takie gabinety. Wójt odniósł się do wypowiedzi Radnej w 

sprawie inwestycji w Gminie Sławno dot. oświetlenia drogowego informując że to nie była 

inwestycja związana z oświetleniem to była bardzo szeroka inwestycja za kwotę na którą naszej 
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gminy by nie było stać. W sprawie środków na świetlice wiejskie Wójt wyjaśnił, że to nie były 

środki na świetlice wiejskie tylko na Centra Kultury typu MDK  z salą widowiskową. Zapytał 

Radną skąd się biorą środki na Fundusze Sołeckie, przecież są to środki z budżetu Gminy. W 

sprawie przedłużającej się procedury na wybór oferenta na oczyszczalnie Wójt stwierdził że 

niejednokrotnie było to podnoszone od początku, że firma nie powinna wykonywać tego typu 

rzeczy, czego pokłosie jest do dnia dzisiejszego. Gmina odwoływała się dwa razy, ponieważ w 

ocenie firma jest nierzetelna nie dotrzymuje terminów i ustaleń, jednak decyzją Sądu została 

przywrócona i wykonuje zadanie i miejmy nadzieje że po wykonaniu nie będziemy borykać się 

z problemami ze względu na wykonawstwo. Wójt wyraził nadzieję że wszystko jest wykonane 

w porządku czego poświadczenie mogą stanowić protokoły z przeglądów. 

Radny M. Franaszczyk – odnosząc się do wypowiedzi Wójta stwierdził, że każdy ma swoje 

pięć minut i Wójt cztery i pół minuty zrealizował, zostało pół minuty na które wielkiego 

wpływu nie ma. Jeżeli chodzi o drogę do Ossy to nie chodziło o cały odcinek ponieważ cały 

nie jest własnością Gminy przy okazji tego można porównać co się zadziało się w Gminie 

Poświętne Lasy Państwowe na własnym terenie za własne pieniądze robią odcinek między 

dwoma miejscowościami a u nas przez całą kadencję trwa przejęcie odcinka. Radny 

rozmawiając z osobami, które prowadzą takie sprawy twierdzą że sprawa nie jest na tyle 

skomplikowana, żeby aż tyle przeciągała się w czasie. Jeżeli chodzi o drogi wewnętrzne kwota 

zaplanowana z budżetu po dzisiejszych zmianach wynosić będzie 683 tys. zł. Jeżelibyśmy takie 

środki zaangażowali pisząc wniosek to inwestycje byśmy przeprowadzili za 3.365.000 zł. 

zmieściłoby się wtedy i planowane sześć dróg i droga do Ossy. Z dróg dojazdowych do pól 

Sędów mógłby być już realizowany nie na etapie wniosku, wniosek powinien być złożony rok 

temu a jego realizacja powinna być w roku 2018. Jeżeli chodzi o zaangażowanie środków 

własnych Gminy Wójt przedstawił 50 mln. zł., później 30 mln. zł. najniższy poziom 

dofinansowania przy wcześniej wymienionych zadaniach wynosił przy skanalizowaniu 

Skroniny i Sędowa kwotę 3.891.121 zł. i był to  najniższy procent dofinansowania w 

wymienionych zadaniach 55%, natomiast kwoty na drogi były na poziomie 80% 

dofinansowania przyjmując średnio nawet 70% przy zrealizowaniu wszystkich zagadnień o 

których była mowa to jest kwota ponad 20 mln zł. a zaangażowanie środków własnych na 

poziomie 5-6 mln. zł. Zaangażowanie środków zewnętrznych to kwota ok. 15 mln. zł. W 

sprawie drogi w Radwanie Radny mówił  że można było wypracować z Powiatem takie zasady 

żeby wykonując nawierzchnię na długości całej drogi był wykonany chodnik ze środków nie 

koniecznie pochodzących z budżetu Gminy. 
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Wójt J. Reszelewski – poinformował, że cały odcinek do Ossy o którym Radny mówi to nie 

kwota 2 mln zł. 

Radny M. Franaszczyk – wyjaśnił że cały czas mówi o odcinku do miejscowości Ossa a nie do 

granic z Gminą Żarnów. 

Wójt J. Reszelewski – potwierdził, że odcinek do Ossy kosztował będzie ok. 2 mln. zł. W 

sprawie drogi w Sędowie Wójt mówił, że w pierwszej kolejności planowane było wykonanie 

kanalizacji a następnie wykonanie drogi.  Rada na drogę zdecydowała przeznaczyć środki za 

które będzie wykonany projekt Wójt wyjaśnił, że projekt jest ważny 3 lata. W sprawie 

dofinansowania do kanalizacji Wójt powtórzył że zasady naboru jak i termin były kilkakrotnie 

zmieniane i w konsekwencji tego dofinansowanie pozostało na poziomie 49% z tego tytułu że 

wszystkie przyłącza zostały ujęte jako koszt niekwalifikowalny. W sprawie 80% 

dofinansowania do dróg Wójt ponownie wyjaśnił, że na te drogi na które były przygotowane 

projekty zostały zgłoszone w złożonym wniosku. W sprawie drogi w Radwanie w perspektywie 

budowy wiaduktu, odnowienia drogi z Radwana do Miedznej Drew. Przez Żelazowice, żadna 

firma nie wykona nic dodatkowego i żadna umowa wykonawcy nie zmusi żeby zrobić coś 

ponadto, czyli jeżeli nie ma wzdłuż drogi chodnika który mógłby być uszkodzony podczas 

wykonania prac nikt go nie odbuduje a tym bardziej nie wybuduje nowego ponieważ go nie ma 

a wymieniona droga ma być odnowiona w sytuacji gdy podczas wykonania prac przy wiadukcie 

ulegnie zniszczeniu. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – odnosząc się do słów Wójta stwierdził, że jest zdumiony, 

gdyż w kwestii dróg  złożyliśmy wnioski na drogi, które mieliśmy (były wykonane projekty) 

ale był również gotowy projekt na odcinek do Ossy i mogliśmy złożyć wniosek korzystając z 

możliwości dofinansowania do 80%. 

Radny M. Franaszczyk – stwierdził, że takie rzeczy wykonuje się rzutem na taśmę. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, że nie ma jeszcze wszystkich dokumentów na drogę do 

Ossy. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – zwracając się do Kierownik A. Kaźmierczyk zapytał czy był 

taki odcinek drogi do Ossy na który mogliśmy złożyć dokumentacje. 

Kierownik A. Kaźmierczyk – poinformowała że był fragment. Kierownik wyjaśniła, że decyzje 

o wskazaniu dróg które mają być objęte wnioskiem o dofinansowanie do Urzędu 

Wojewódzkiego  podjął Wójt, natomiast ona wniosła uwagi co do zakresu objętego projektem 

budowlanym, szerokości pasa drogowego i parametrów jakie muszą osiągnąć te drogi po 



18 

 

przebudowaniu. Uzupełnieniem tej decyzji była na komisji wspólnej decyzja o kolejnych 

czterech drogach, gdzie wykonała konsultacje z pracownikiem Urzędu Wojewódzkiego, który 

wyraźnie wskazał, że drogi po przebudowaniu muszą osiągnąć parametry ustawowe, ta 

informacja również została przekazana jednak była decyzja na komisji, że kolejne drogi muszą 

być objęte wnioskiem. Kierownik prosiła Radnych o zrozumienie, ponieważ jest pracownikiem 

i podlega przepisom prawnym i wykonuje polecenia lecz jest jej przykro że Gmina straciła 

pieniądze, prace musiała wykonać i ją wykonała jak przy każdym innym wniosku. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował, że słyszał na komisji, kiedy padła informacja, 

że wniosek ma być złożony na sześć dróg. 

Radny W. Świtkowski – odnosząc się do kwestii wyjaśnień przedstawianych przez Wójta w 

sprawie nieuzyskania dofinansowania na skanalizowanie miejscowości Skronina – Sędów z 

powodu zmiany terminu naboru zapytał, czy to tyko dotyczyło naszej gminy czy innych 

również, ponieważ to nie jest żadne wytłumaczenie. Radny stwierdził, że to nie z winy Gminy 

nie otrzymaliśmy środków tylko z winy Wójta bo on za to odpowiada. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – kierując słowa do Radnego M. Franaszczyka, stwierdził że 

jednak nie przebarwił swojej wypowiedzi, czego potwierdzeniem jest zaistniała sytuacja 

podczas której usłyszano, że była możliwość wykonania odcinka drogi do Ossy. 

Radny M. Franaszczyk – poinformował o posiedzeniu komisji na którym zdziwiło zaskoczenie 

Pani Kierownik, że ma przygotować wniosek nie na dwie tylko sześć dróg wiedząc, że nie 

otrzymamy dofinansowania. Radny mówił, że Wójt podjął decyzję skazując Gminę na 

wielomilionowe straty. Była możliwość, nawet jeżeli nie wszystko było doprecyzowane w 

sprawie drogi do Ossy zrobić to rzutem na taśmę tak jak w przypadku tych sześciu dróg. 

Decyzję trzeba podejmować bardzo szybko lecz w oparciu o fachowców. Miał Wójt pełną 

wiedzę do tego aby podjąć właściwą decyzję. Podsumowując Radny stwierdził, że Wójt 

Radnych okłamał. 

Radny Z. Wereszka – poinformował, że wiadomo że Gospodarzem dróg Powiatowych jest 

Powiat oraz, że decyzję dróg do remontu na terenie danej Gminy ustala się z Gminą na których 

odcinki Powiatowe przebiegają w szczególności kiedy Gmina je współfinansuje. Radny mówił 

że  z wypowiedzi które padały podczas Sesji cały czas się mówi o odcinku drogi powiatowej 

Sędów – Skronina za kwotę 4 mln. zł. a nic się nie mówi w kwestii pozostałych odcinków, 

których kosztorysy kilometrowe nie wynoszą 4 a 2,5 mln. zł. co zmienia dofinansowanie w 

którym musi uczestniczyć Gmina m.in. porównując odcinek w Petrykozach między 
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Parczówkiem a Szkołą gdzie technologia i sposób wykonani przez cały Parczówek po 

kilometrowym odcinku ma porównywalne kwoty kosztorysowe. Radny  mówił o 

porównywalnych parametrach wykonania drogi w Patrykozach i drogi w Parczówku oraz 

między Petrykozami a Skroniną. Najdroższym odcinkiem jest odcinek między Skroniną a 

Sędowem. Radny stwierdził - prosząc przy tym Wójta o odpowiedź - że wielokrotnie Wójt 

mówił, że nie będziemy remontować dróg  i ich rewitalizować przy których ma być wykonana 

kanalizacja jednak jak Radny zaznaczył takie odcinki zostały wykonane, obecnie się 

dowiadujemy że wykonawca kanalizacji będzie miał obowiązek przywrócić stan pierwotny, 

która więc linia jest linią stosowaną w praktyce. Radny mówił że są miejsca w których nie 

można zrobić drogi bo być może będzie przebudowywana kanalizacja mimo że ona już jest i 

są miejsca gdzie droga jest budowana mimo że tam kanalizacji nie ma, zarówno na poziomie 

dróg wewnętrznych jak też dróg Powiatowych. Radny wspomniał o przeprowadzonej 

rozmowie z Radnym Sędowa w sprawie zasadności wykonania drogi Sędów – Skronina skoro 

ma być robiona tam kanalizacja. Radny przypomniał o kolejnym zdarzeniu drogowym, które 

miało miejsce na drodze Opoczno – Końskie, przy czym podkreślił zasadność szukania 

sposobów na spowolnienie ruchu. W dalszej części swojej wypowiedzi Radny poruszył temat 

oświaty informując że w roku 2017 w dwóch z pięciu szkół Dyrektorów zrezygnowało lub 

straciło pracę i obecnie są zatrudnione osoby jako pełniący obowiązki Dyrektora Szkoły, 

konsekwencje są takie że ok. dwudziestu uczniów  zrezygnowało ze szkół na terenie Gminy 

Białaczów. Radny podkreślił, że trzy lata wcześniej mówiono o potrzebie utworzenia 

przedszkola obecnie jest wykonany ruch w tej sprawie i  może za rok przedszkole na terenie 

Gminy będzie utworzone oraz Zespole Szkół, który pozwoliłby na swobodniejsze zarządzanie 

kadrami lub uniknięcie zwolnień, które prognozowane są na poziomie czterech osób. 

Proponowane było również utworzenie szkół branżowych, ilość osób która przychodzi do szkół 

branżowych w Opocznie z terenu Gminy Białaczów, potrafi stanowić 30% klas branżowych. 

Jeśli chodzi o oświatę bardzo zaniechanym i zaniedbanym problemem jest opcja klas 

sportowych gdzie jest to zastrzyk finansowy dla Gminy i dobrze prowadząc można by było 

wspomóc budżet oświaty dość solidnie. Na koniec Radny poruszył kwestie oświetlenia 

zwracając uwagę że o godz. 22:00 w Parczówku ustaje ruch pieszy a wtedy właśnie zaświecają 

się lampy, zaapelował o zoptymalizowanie tego czasu, gdyż zapadanie zmierzchu jest tym 

momentem  gdzie ludzie wracają a w Parczówku nie ma chodnika więc wszyscy się poruszają 

po poboczach. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, że w kwestii szkół i klas sportowych to nie jest ten 
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moment żeby dywagować  z tego tytułu że przede wszystkim musi się odbyć spotkanie z 

Dyrektorami. W sprawie oświetlenia Wójt stwierdził że nie jest to ten czas żeby wypowiadać 

się na temat godzin kiedy to oświetlenie jest uruchamiane. Odnosząc się do kwestii Zespołu 

Szkół Wójt mówił, że osobiście uważa że Zespół jest zbędny z uwagi na wygaszanie 

Gimnazjum, Natomiast w sprawie Szkół branżowych Wójt powiedział, że nie wiadomo gdzie, 

w jakim kierunku i gdzie możemy potencjalnym uczniom zapewnić praktyki. Temat 

przedszkola był poruszony na jednym ze potkań z Dyrektorami, Gmina będzie się starała 

zrealizować tego typu działanie, ponieważ zależy na tym żeby przedszkole powstało. W 

sprawie dróg Wójt stwierdził, że nie będzie się ponownie powtarzał. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie do przedmiotowej uchwały. Obecnych 

radnych podczas głosowania – 14. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały głosowało 9 - radnych 

przeciw głosowało 5 - radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

    UCHWAŁA Nr XLVIII/256/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

        z dnia 26.06.2018 

  w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Białaczów absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2017 r. 

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 13       

Przewodniczący Rady Z. Prusek – poinformował, że na posiedzeniu wspólnym Komisji został 

poruszony temat naliczania kar dla firmy wykonującej rozbudowę oczyszczalni ścieków i 

poprosił w tej sprawie o wyjaśnienia Mecenasa. 

Radca Prawny M. Amanowicz -  na wstępie poinformował, że została firmie wykonującej 

zadanie wystawiona nota w związku z tym że wykonawca nie uzupełnił gwarancji należytego 

wykonania umowy, którą udzieliła firma ubezpieczeniowa, gdy okres gwarancji kończył się to 

została podjęta decyzja żeby wystawić notę i wystąpić do firmy ubezpieczeniowej. Mecenas 

mówił, że kwestia tego w jakiej wysokości te kary będą naliczane, czy będą naliczane będzie 

zależało od tego jak zakończy się proces odbiorowy. W trakcie tej procedury okazało się że 

został sporządzony protokół przez PINB i została wydana decyzja oddania obiektu do 

eksploatacji. Została wystawiona nota, co nie znaczy że będziemy dochodzić tych należności, 



21 

 

wszystko zależy od tego jak zakończy się proces odbioru i czy do tego odbioru dojdzie czy nie. 

Gmina jest w dobrej sytuacji, ponieważ ma wynagrodzenie do zapłaty wykonawcy, w pierwszej 

kolejności będzie mogła zaspokoić należności z tytułu kar umownych, następnie zapłacić 

podwykonawcą a resztę pieniędzy jeżeli zostaną będą zapłacone wykonawcy w związku z tym 

na tym etapie nie można jednoznacznie powiedzieć, że będziemy mieli roszczenie w danej 

wysokości. Zamawiający nie może sobie czynić dochodu z ewentualnych kar umownych, jest 

kwestia tego czy będziemy w stanie obronić się przed tym bo to będzie zależało w głównej 

mierze od tego co powiedzą inspektorzy nadzoru. W dniu dzisiejszym jest jeszcze za wcześnie 

żeby powiedzieć w sposób jednoznaczny jaka kwota nam się należy. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – stwierdził, że Mecenas zaskakująco wyjaśnił zaistniałą 

kwestię, najważniejszym dla nas jest żeby ta oczyszczalnia zaczęła działać, żeby funkcjonowała 

i żebyśmy nie stracili dotacji. 

Radna E. Lasota – poinformowała, że dana sprawa wzięła się stąd, że poinformowano Radnych 

że jest sytuacja, że wykonawca nie wywiązuje się ze swoich obowiązków i będzie naliczana 

codziennie kara. Skończyła się gwarancja należytego wykonania umowy, to jaka jest podstawa 

prawna do naliczania kary. 

Radca Prawny M. Amanowicz – wyjaśnił, że nota została wystawiona dlatego, żeby można 

było skorzystać z gwarancji należytego wykonania umowy  i skierować roszczenie do 

ubezpieczyciela jeszcze przed zakończeniem gwarancji. 

Radny W Świtkowski – zapytał czy kara jest naliczana od 1 maja bo taka informacja została 

Radnym udzielona. 

Radca Prawny M. Amanowicz – udzielił twierdzącej odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – zapytał, czy jeżeli by doszło do sytuacji że firma nie 

wywiązałaby się z realizacji zadania to jakie kwoty możemy stracić. 

Radca Prawny M. Amanowicz – wyjaśnił, że umowa przewiduje że oprócz kar umownych 

przysługuje prawo do roszczenia uzupełniającego. 

Radny W. Świtkowski – stwierdził, że Radni zostali wprowadzeni w błąd, ponieważ została 

udzielona informacja, że naliczane są kary od 1 maja. 

Wójt J. Reszelewski – potwierdził, że tak jest naliczana. 

Radna E. Lasota – zapytała czy dokonał się odbiór oczyszczalni. 
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Kierownik A. Kaźmierczyk – poinformowała, że trwają odbiory końcowe, jak zostaną 

zakończone to wtedy będzie oficjalna informacja jaki jest stan końcowy, Urząd Gminy ma 

obowiązek rozliczyć się z dotacji do 31 lipca b.r. 

 Radna M. Paduszyńska opuściła salę obrad. Na sali obrad pozostało – 13 Radnych. 

- projekt uchwały w sprawie  projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie gminy Białaczów. 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt 

zaopiniowały pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie do przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

    UCHWAŁA Nr XLVIII/257/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 26.06.2018 

  w sprawie   projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Białaczów 

         uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr  14 

 

– projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat, 

stanowiących dochody budżetu Gminy Białaczów innym instrumentem płatniczym, 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt 

zaopiniowały pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie do przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 
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    UCHWAŁA Nr XLVIII/258/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 26.06.2018 

  w sprawie    dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat, stanowiących dochody 

budżetu Gminy Białaczów innym instrumentem płatniczym, 

 uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr  15 

 

– projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych. 

 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt 

zaopiniowały pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie do przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

    UCHWAŁA Nr XLVIII/259/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 26.06.2018 

  w sprawie  zasad usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych.   

 uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr  16 

 

– projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie gminy przeznaczonych do spożycia w miejscu 

sprzedaży i poza miejscem sprzedaży. 

 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt 
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zaopiniowały pozytywnie. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie do przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za głosowało 13 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

    UCHWAŁA Nr XLVIII/260/2018 

     RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 26.06.2018 

  w sprawie  ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

na terenie gminy przeznaczonych do spożycia w miejscu i po miejscem sprzedaży. 

 uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr  17 

 

- projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białaczów 

Radny M. Franaszczyk – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt większością 

głosów został zaopiniowały pozytywnie. 

Radna E. Lasota -  poinformowała, że wynagrodzenie Wójta obrosło już historią, następnie 

odniosła się do oświadczenia majątkowego Wójta i wynagrodzenia które wzrastało od roku 

2014 do 2017. Radna pytała jak to się stało że te wynagrodzenia tak rosły. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, że na podstawie stosownych przepisów otrzymuje 

wynagrodzenie i w roku 2017 uzyskał nagrodę jubileuszową za 25 lat pracy. 

Między Wójtem a Radną wywiązała się dyskusja oświadczenia majątkowego Wójta Gminy. 

Radny Z. Wereszka – poinformował, że proponowane w uchwale uposażenie jest prawie 

maksymalne z widełek które zostały ustawowo ustalone. Zdaniem Radnego posiadanie prawie 

maksymalnego uposażenia nie jest właściwe, w związku z czym zwrócił się z wnioskiem do 

Przewodniczącego Rady, o zwrócenie się do wnioskodawcy o obniżenie dodatku specjalnego,  

do 30%, który jest nagrodą za wykonywanie obowiązków. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – prosił o skierowanie pytania bezpośrednio do Wójta. 

Radny M. Franaszczyk – zapytał Wójta jaki system wynagradzania obowiązuje pracowników 
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Urzędu Gminy. 

Wójt J. Reszelewski – polecił Radnemu zapoznanie się z ustawą o pracownikach 

samorządowych oraz regulaminem wewnętrznym wynagradzania pracowników. 

Przewodniczący Rady Z. Prusek – przedstawił informację dotyczącą przepisów, które 

obowiązywać będą od 1 lipca 2018 r. na podstawie których Rada ustala wynagrodzenia dla 

Wójta Gminy. Przewodniczący stwierdził, że jego zdaniem wynagrodzenie zasadnicze przy 

maksymalnym 4.700 zł. powinno być o 400 zł. zmniejszone a nie jak zaproponowano w 

uchwale wynosi 4.600 zł. powołując się m.in. na inne Gminy do 15 tys. mieszkańców, gdzie 

większa jest ilość wykonywanych inwestycji a poziom wynagrodzenia jest na tym samym 

poziomie. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, że uposażenie Wójta będzie ok. 1 tys. zł. niższe niż do 

tej pory. 

Radny W. Świtkowski – zapytał o dodatek funkcyjny. 

Wójt J. Reszelewski – wyjaśnił, że dodatek funkcyjny należy się każdemu Wójtowi, 

Burmistrzowi czy Prezydentowi Miasta i prosił o odniesienie się Radnych do propozycji 

przedstawionych w uchwale. 

Radny M. Franaszczyk – w kwestii premiowania pracowników Gminy, poinformował że Wójt 

w niedalekim okresie zmienił zasady premiowania które wcześniej wynosiły od 20% do 40% 

ustalając nowe od 5% do 40%. 

Radny W. Świtkowski – poinformował, że gdyby przeszedł wniosek na kanalizacje Skronina – 

Sędów lub wniosek na drogi to byłby za tym wynagrodzeniem a w obecnej sytuacji ma inne 

zdanie. 

Wójt J. Reszelewski – zabierając głos powiedział, że było wiele inwestycji które zostały 

wykonane i ubolewa nad tym że Radny nie widzi tego co się już zadziało w Gminie. Wójt 

mówił że bardzo przykro słucha się takich rzeczy i że Radny nie widzi tych zadań, które zostały 

zrealizowane. 

Radny W. Świtkowski – mówił, że odniósł się do inwestycji, które nie są realizowane. 

W związku  z brakiem pytań do przedmiotowej uchwały Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie do przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały 7 – radnych, 
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przeciw 6 - radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

    UCHWAŁA Nr XLVIII/261/2018 

     RADY GMINY BIAŁACZÓW 

z dnia 26.06.2018 

  w sprawie   ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Białaczów 

   uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr  18 

  

 - projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

Radny M. Franaszczyk opuścił salę obrad. Na sali obrad pozostało 12 – Radnych. 

Radny W. Świtkowski – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt 

zaopiniowały pozytywnie. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek zarządził 

głosowanie dotyczące przyjęcia przedmiotowej uchwały.  Obecnych radnych podczas 

głosowania – 12. 

W wyniku głosowania : 

za przyjeciem uchwały 7 – radnych, 

przeciw 2 – radnych, 

wstrzymało się od głosu – 3 radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA Nr XLVIII/262/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

 z dnia 26.06.2018 r. 

w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2018 rok.   

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 19 

 

Na salę obrad wrócił Radny M. Franaszczyk. Obecny stan Radnych – 13. 
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- projekt uchwały w sprawie  zmiany WPF na lata 2018 – 2029 

 

Radny W. Świtkowski – poinformował, że w dniu 20 czerwca 2018  Komisja Budżetu, 

Finansów i Inwestycji oraz Komisja Rolnictwa i Gospodarki Gruntami w/w projekt 

zaopiniowały pozytywnie. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy Z. Prusek zarządził 

głosowanie dotyczące przyjęcia przedmiotowej uchwały. Obecnych radnych podczas 

głosowania – 13. 

W wyniku głosowania : 

za przyjęciem uchwały 7 – radnych, 

przeciw 3 – radnych, 

wstrzymało się od głosu – 3 radnych 

Uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA Nr XLVIII/263/2018 

RADY GMINY BIAŁACZÓW 

 z dnia 26.06.2018 r. 

w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2018 rok.   

uchwała stanowi integralną część protokołu jako załącznik Nr 20 

 

Ad. 8.  Zapytania i wolne wnioski 

 

Sołtys Białaczowa B. Zielińska – zapytała o Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, gdzie przyjmowane są odpady raz na trzy miesiące, dlaczego mieszkańcy 

nie mogą wcześniej składać np. mebli w związku z tym prosiła żeby można było skorzystać 

z tego punktu nie tylko w określonym terminie. 

Wójt J. Reszelewski – poinformował, ze nie spotkał się z sytuacją, żeby nie odebrano odpadu 

w innym terminie, Wójt zapewnił, że jeżeli będą takie sytuacje to zapewnia że rzeczy 

przywiezione do punktu zostaną przyjęte. 

Radny A. Martyka – zapytał czy jest informacja z Nadzoru Budowlanego w sprawie walących 

się budynków. 

Wójt J. Reszelewski – na chwile obecną nie ma informacji. 

Radny Z. Wereszka – poinformował, że do Zarządu Dróg Powiatowych wpłynęło pismo o 
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utworzeniu rezerwy budżetowej która ma być skierowana m.in. na remonty dróg. W sytuacji 

że w Gminie pewne inwestycje nie poszły w zakładanej kolejności Radny prosił o podjęcie 

rozmów z ZDP w kwestii odcinka drogi 3112E w roku 2018. Następnie Radny poruszył 

temat drzwi do świetlicy w Parczówku. Ostatnia sprawa o której Radny mówił dotyczyła 

przekonania Zarządu Powiatu do zniwelowania pobocza i jego utwardzenia w miejscowości 

Parczówku na zakrętach. 

Kierownik A. Kaźmierczyk – przypomniała, że do 2 lipca trwają nabory wniosków w LGD dla 

organizacji pozarządowych i osób fizycznych, służyła pomocą w ich przygotowaniu. 

Kierownik mówiła, że wsparcie jest na poziomie  100%, natomiast 80% jest zaliczkowane 

po podpisaniu umowy jeżeli wniosek dostanie dofinansowanie, pozostałe 20% jest 

przekazywane po rozliczeniu dotacji, o środki mogą się ubiegać stowarzyszenia 

zarejestrowane w KRS. 

Radna K. Jóźwik – w imieniu swoim jak również mieszkańców Waglan podziękowała za 

wykonanie studni, ponieważ od momentu jej założenie nie było żadnej awarii związanej z 

zalewaniem mieszkań przez nieczystości z kanalizacji. Radna podziękowała za prace które 

są wykonywane w Wąglanach, mieszkańcy są zadowoleni, bo kiedyś tego nie było co 

obecnie jest realizowane. Radna mówiła o środkach na świetlice, których wcześniej nie było 

oraz poruszyła temat funduszy sołeckich, dzięki którym każda miejscowość może 

wykorzystać środki we własnym środowisku za co złożyła serdeczne podziękowania dla 

Wójta. 

Radny M. Franaszczyk – zapytał na jakim etapie są prace w sprawie działki pod boiskiem w 

Parczowie oraz zapytał  Wójta o odznaczenie dot. zasług w pożarnictwie. 

Wójt J. Reszelewski – w sprawie działki pod boiskiem w Parczowie Wójt polecił Radnemu 

skontaktowanie się z pracownikiem merytorycznym, który udzieli niezbędnych informacji. 

W sprawie wspomnianego odznaczenia Wójt potwierdził że takowe otrzymał. 

Radny W. Świtkowski – odnosząc się do wypowiedzi Radnej K. Jóźwik w sprawie świetlic 

poinformował że w latach wcześniejszych były świetlice budowane i remontowane w wielu 

miejscowościach. 

Radna B. Wilk – w sprawie środków na świetlice z Urzędu Marszałkowskie Radna mówiła że 

można było je pozyskać pod warunkiem że powstanie sala widowiskowa nie można było 

ich pozyskać natomiast na wyposażenie lub doposażenie świetlic. Kontynuując Radna 

mówiła, że fundusze soleckie są dobrym pomysłem, gdzie każda miejscowość może 

zrealizować swoje inwestycje. Na koniec Radna zwróciła się z pytaniem do Wójta czy w 

obecnym roku będą organizowane dożynki gminne. 
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Wójt J. Reszelewski – w odpowiedzi poinformował, że temat był zgłoszony do Sołtysów i 

jeszcze nie ma decyzji w tej sprawie. 

 

Ad. 9. Zamknięcie obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Białaczów    

 

 Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XLVIII Sesji Rady Gminy Białaczów                          

o godzinie 12:28. 

 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

                  Zdzisław Prusek 

Protokołowała 

Anna Gołacka   

 

 


